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Návrhy na změny řádů 
(v souladu se Stanovami ČAST kap. III., čl. 12.9 m/) 

 
 

I. Návrhy změn – doporučené   
 
1. Návrh na úpravu možnosti střídavých startů mladých hráčů – Volhejn  
 

Zdůvodnění: mladí hráči do 21 let potřebují zkušenosti ve vyšších soutěžích a v průběhu sezóny 
dochází k rychlému zlepšení a možnost startu ve vyšší soutěži podporuje jejich rozvoj. Dříve byla 
možnost střídavého startu až do tří družstev v různých oddílech, toto bylo před lety zrušeno - 
domníváme se, že alespoň částečné navýšení na možnost startovat ve dvou družstvech v rámci 
jednoho oddílu by přispělo k možnosti zlepšování mladých hráčů a zároveň i k užší spolupráci oddílů.  
 

Stanovisko KM 
Komise souhlasí s návrhem navýšit počet střídavých startů na 2.  
 

Doporučení: Schválit dva střídavé starty do družstev vždy ve vyšší soutěži jednoho nebo i dvou různých 
oddílů.  
Určit termín pro podání a schvalování střídavých startů od 10.8. do 31.10. 
V každém družstvu, kde bude hrát na střídavý start, může odehrát max. 50% utkání v první a 50% ve 
druhé polovině soutěže. 
 
 

2. Návrh na možnost přestupů hráčů, kteří nemají zaplacen registrační poplatek – Láriš  
 

Návrh na změnu v přestupním řádu a následné registraci hráčů. Přestup nelze založit u hráče, který 
nemá zaplacený registrační poplatek ve svém stávajícím oddíle (od 1.7.).   
 

Doporučení: Do čl. 409.02 doplnit možnost v případě potřeby řešit s Registrační komisí ČAST.   

 
 
3. Návrh prodloužit hostování mládeže do 21 let - Jinek  
 

Navrhujeme prodloužit hostování u mládeže do 21 let a to z důvodu střídavý start je také do 21 let a 
veškeré mládežnické kategorie se prodloužily až do 21 let. 
  

Stanovisko KM 
Komise souhlasí s hostováním mládeže až do 21 let.  
 

Doporučení: Doporučujeme prodloužit možnost hostování i na kategorii U21. Současně navrhujeme 
stanovit termín na podávání žádostí o hostování od 15.5. do 31.10.  
 
 

4. Návrh na změnu názvů a možností „Hostování vozíčkářů“ - Hadrava  
 

Navrhuji rozšíření pravidla o „Hostování vozíčkářů“ na všechny kategorie postižení TT1-TT5 – 
vozíčkáři, TT6-TT10 – stojící tělesně postižení a TT11 – mentálně postižení. Hráč v případě žádosti o 
hostování by měl doložit mezinárodní, nebo národní potvrzení o své klasifikaci.  
V registru by se mohlo jmenovat Hostování stolního tenisty PARA, nebo parastolního tenisty 
 

461.03 Hráči hrající na vozíčku (vozíčkáři) mohou startovat v soutěžích družstev v mateřském oddíle 
a současně hostovat v družstvu jiného oddílu. Hostování vozíčkářů může být schváleno jen do vyšší 
soutěže, než je v základu družstva v mateřském oddílu, současně nesmí být porušena další ustanovení 
tohoto řádu a rozpisu soutěže (hráč na max. třech soupiskách).  
Poznámky: 1. Toto hostování se podává prostřednictvím Registru ČAST jako „Hostování vozíčkářů“. 
 

Doporučení: Změnu názvů schválit. Současně doporučujeme delegátům pověřit nový VV projednáním 
s PARA komisí, zda je vhodné využívat této výjimky v „Hostování“ pro všechny kategorie postižení 
(např. TT9, TT10). Poté zahrnout do schválených změn. 



 
 
II. Návrhy změn – nedoporučené 
 

5. Návrh na umožnění startu žen v ligových soutěžích mužů - Bíla  
 

Posílám návrh na doplnění SŘ, pravděpodobně v článku 330 - Sestavování a potvrzování soupisek, 
kontrola aktivní registrace, týkající se umožnění startu žen v ligových soutěžích mužů. 
Motivace: 
Start žen je s různými omezení povolen ve většině krajských soutěží, (např. v Jihomoravském kraji 
mohou v Divizi startovat hráčky od 31. místa žebříčku, v KS1 potom od 41. a KS2 od 51. místa žebříčku 
ČR). Ze zkušenosti je možnost startovat v mužských soutěžích děvčaty vítána. Zvyšuje to jejich herní 
vytížení. S ohledem na omezený počet hráček a velké výkonnostní rozdíly v rámci ženských ligových 
soutěží navíc nabízí mnohem větší možnost měřit síly se širším spektrem sobě rovných soupeřů. Díky 
tomu, že stolní tenis je více technická než silová disciplína, mohou ženy s muži soupeřit zcela 
rovnocenně. 
 

Nedoporučeno, ojedinělý návrh. Ligové soutěže mužů mají shodné termíny jako soutěže žen. Problémy 
by mohly být s regulérností, žebříčky, soupiskami, termíny a příp. další. 
 
 

6. Návrh na umožnění odkladů utkání z důvodů reprezentace ČR juniorů - Karásek  
 

Já jako soukromá osoba a jako reprezentační trenér juniorů navrhuji možnost odložit zápas v 
dlouhodobé soutěži, pokud bude hráč vyslán na mezinárodní turnaj za reprezentaci ČR  
 

Nedoporučeno, reprezentace se zúčastňuje velkého množství akcí a volné termíny v hlavním období 
nejsou. Při účasti na MS, ME a TOPu je možnost odkladu, také při dohodě soupeřů podle SŘ. 
Podmínky odkladu mohou být upraveny rozpisem. 
 
 

7. Návrh změny termínu na podávání přestupů – TJ Ostrava, Karásek 
 

Navrhujeme změny článků 451.01 a 451.02 přestupního řádu a to ve znění, že přestup se může  podat 
v termínu 15.6 - 31.12.,V ostatních termínech je neplatný. 
  

Důvodem návrhu je ovlivnění soutěží na poslední chvíli (přestupy do 15.2. a některé soutěže základní 
části letos končí v březnu) a to hlavně směrem k sestupům a play-off. 
 

Nedoporučeno, ojedinělý návrh. Většinou je kladně hodnocena možnost přestupů po delší období. 
Návrh pro STK – zjistit názor ligových družstev při hodnocení sezóny.  
 
 

8. Návrh na změnu názvu „neklasifikovaný“ při zařazování do žebříčků - Sláčalová 
 

Nelíbí se mi označení "neklasifikovaný". Když je někdo neklasifikovaný, tak prostě nemá žádnou 
známku, tudíž ani zařazení na žebříček. 
Navrhovala bych klasifikovaný s podmínkou, klasifikovaný s omezením nebo tak nějak. 
On totiž ani tento výraz nikdo moc nepoužívá a většina metodik okresů i krajů používá výraz 
nezařazený, který ovšem SŘ používá pro nováčky. Takže pak se objevuje v žebříčcích hráč zařazený 
(21-30.), nezařazený 30N a nezařazený (nováček na jedné soupisce). 
A každý rok řeším s několika správci při kontrole soupisek označení a zařazení hráčů a stále se najdou 
tací, co to nechápou - tak je zařazený, nezařazený či co a kam vlastně patří 30N. Není jim jasné, že je 
to horší než 21-30 a lepší než 31-50. Takže by bylo lepší i v těch metodikách doporučovat 
označení xx,5 (30,5) a ne 
 

Nedoporučeno. Velká většina činovníků s tímto názvem problém nemá, zatím si nikdo nestěžoval. 
Doporučíme, aby to bylo vzato v úvahu při příp. tvorbě nového Soutěžního řádu. 
 
 

9. Návrh na změnu podmínek pro účast v soutěžích - Blaha  
 

Obsáhlý návrh na výrazné změny v čl. 322 SŘ, v předpisu o povinných zaregistrovaných aktivních 
hráčích kategorie mládeže. 
 



Nedoporučeno. Požadavky v návrhu jsou příliš vysoké. Podmínky by dokázalo splnit jen několik 
družstev. Pro většinu oddílů by bylo nedosažitelné. 
 

III. Návrhy změn – k dalšímu projednání 
 
10. Návrh na změny v tvorbě žebříčků a soupisek – p. Halas, Lebeda, Kavan  
 

Návrhy p. Halase, Lebedy a Kavana směřují k tvorbě žebříčků a navazujícím sestavování soupisek pro 
soutěže družstev. Nejsou ale tak propracované, aby byly maximálně objektivní a obsáhly tuto 
problematiku ve všech předpisech v Soutěžním řádu. 
 

Doporučení: Doporučujeme delegátům konference pověřit nový VV ustavením pracovní skupiny 
(komise), která by připravila, odzkoušela (cvičně, teoreticky) a dala k diskusi návrh, který by odstranil 
nedostatky uvedené v návrzích.  
Projednat bude ale možné až na konferenci 2024. 
 
 

IV. Návrh nepříslušející do Soutěžního řádu 
 

11. Návrh na opravu textu k tabulce výchovného – VV ČAST 
 

Návrh na opravu textu pod tabulkou:  
(Tabulka v Registru na https://registr.ping-pong.cz/htm/docs/vychovne.php)  
 

U hráčů, kteří byli zařazeni do sportovní přípravy ve střediscích mládeže (RCM, SCM, SPS), se snižuje 
hodnota výchovného o 5% za každý rok činnosti ve středisku z aktuální hodnoty výchovného. 
 

Například: 
Hráčka X chce přestoupit do oddílu/klubu A z oddílu/klubu B, stanovené výchovné je v současné době 
100 tis. Kč, tato hráčka X byla zařazena do SCM po dobu pěti let. Hodnota výchovného při přestupu, 
které by měl platit oddíl/klub A oddílu/klubu B, je tedy: 100 – 5 x 0,05 x 100 = 75 tis. Kč. 
 

Odůvodnění: 
Návrh na snížení výchovného při přestupu hráče, který se dlouhodobě připravuje v RCM, SCM mimo 
svůj mateřský klub, aby mateřské kluby nadále nebyly v nezasloužené výhodě při inkasování 
výchovného v případech, je z důvodu, že kdy je výše výchovného je ovlivněna investicí do rozvoje 
hráče nevynaložené mateřským klubem. 
Peníze za umístění na žebříčku, které získává mateřský klub, tímto nejsou dotčeny. 
 
 

V. Návrh změny na Konferenci 2022 – schváleno, nezahrnuto do SŘ 
(po Konferenci nebyl vydáván „Dodatek SŘ“ se změnami. Doporučujeme zařadit nyní.) 
 

12. Doplnění Přestupního řádu v čl. 461.04 – Halas  
 

461.04  
Hostování se schvaluje vždy na příslušné závodní období a hráč (hráčka) má na písemném povolení 
vyznačeno „Povoleno hostování v soutěžích družstev dospělých (žen) za ………………..“. Hostování 
hráče (hráčky) může být podáno, na příslušné závodní období, jen jedno, a to podle čl. 461.01 anebo 
podle čl. 461.02 anebo podle čl. 461.03. Hráč (hráčka) nemůže být v daném závodním období 
uveden(a) na žádné soupisce družstva dospělých (žen) mateřského oddílu. – mimo případ střídavého 
startu – viz čl. 461.07. 
 

Doporučujeme doplnit. 

 

 
 
 
 
 
 

https://registr.ping-pong.cz/htm/docs/vychovne.php


 
 
Poznámky 
 
A/ Všechny výše uvedené návrhy byly projednány na pracovní poradě + videokonferenci dne  
 31.3.2023 v sídle asociace. Stanovisko je uvedeno vždy u návrhu. 
 
B/  Doporučujeme pověřit VV u schválených návrhů přepracovat stávající text článků SŘ a upravit i 

další články, které na ně příp. navazují. 
 
C/  Doporučujeme vydat schválené změny vč. změn ve článcích navazujících, v „Dodatku č. 1“ 

k Soutěžnímu řádu stolního tenisu, platném od 1. července 2021. 
 
D/  Některé výše uvedené návrhy jsou obsáhlé, uvádí odůvodnění, upozorňují na přínosy, rizika apod..  
 Plné znění zaslaných materiálů je u předsedy STK, který je v případě požadavku přepošle  
 zájemcům v plném znění. 

 
 
  



 
Návrhy na změny Stanov ČAST 

(v souladu se Stanovami ČAST kap. III., čl. 12.11) 
 
 
 

I. Návrhy změn – doporučené   
 
1. Návrh na rozšíření čestného členství 

 
Návrh na změnu článku 8.5. 

 
Stávající znění 
 
8.5. Čestní členové 
 
Konference ČAST může udělit čestné členství osobám, které se zasloužily o český stolní tenis. Čestní 
členové mají právo účasti na Konferenci ČAST s hlasem poradním. 
Další podrobnosti čestného členství je oprávněna stanovit Konference ČAST. 
 
Návrh na změnu: 
 
8.5. Čestní členové 
 
Konference ČAST může udělit čestné členství osobám, které se zasloužily o český stolní tenis. Čestní 
členové mají právo účasti na Konferenci ČAST s hlasem poradním. 
V případě udělení čestného členství osobě, která zastávala funkci předsedy ČAST a mimořádně 
se zasloužila o český stolní tenis, může Konference ČAST přiznat titul „čestný předseda“. 
Čestný předseda má právo účasti s hlasem poradním na zasedáních všech orgánů ČAST mimo 
Dozorčí radu a Arbitrážní komisi a právo účasti na všech akcích pořádaných ČAST. 
Další podrobnosti čestného členství je oprávněna stanovit Konference ČAST. 
 
 


